



BNP PARIBAS

The bank
for a changing
world

BIOGRAPHY

Jacques Michel

Head of BNP Paribas Middle East and Africa

Jacques Michel is the Head of Middle East and Africa for Corporate and Institutional Banking at BNP Paribas. Prior to this role he was CEO and Country Head of BNP Paribas India and a member of the Executive Committee for BNP Paribas Asia Pacific (2009-2015).

Before joining BNP Paribas India, Jacques Michel was Deputy Chief Executive Officer at Fortis Asia-Pacific, based in Hong Kong. He has worked in Asia for 18 consecutive years, 10 of which were in Hong Kong. Jacques also served with Credit Lyonnais then Calyon, from 1996 to 2007, as Senior Country Officer in Thailand, and as Chief Risk Officer for Asia-Pacific in Hong Kong.

Jacques Michel graduated from E.S.S.E.C. with a Major in Finance, a leading 'Grande Ecole' in France.

He was appointed 'Conseiller du Commerce Extérieur de la France' (Foreign Trade Advisor of France and Official Representative of the French Business Community Overseas) and was later elected President of the French Foreign Trade Advisors' Hong Kong Chapter. He has also been elected President of the French Foreign Trade Advisors' Bahrain Chapter.

Jacques was also the President of the Governing Council of the Indo-French Chamber of Commerce and Industry (IFCCI) from 2010 to 2012 (September).

Jacques has also been honoured with the Chevalier de la Legion d'honneur, the highest French order of merit for military and civil merits.

جاك ميشيل رئيس الشرق الأوسط وإفريقيا للأعمال البنكية للشركات والمؤسسات في بي ان بي باريبا. وقبل هذا كان يشغل منصب الرئيس التنفيذي ورئيس القطر في بي ان بي باريبا الهند وعضو اللجنة التنفيذية في بي ان بي باريبا آسيا باسيفيك (2009-2015م).

قبل الالتحاق بالعمل في بي ان بي باريبا الهند، كان جاك ميشيل يشغل منصب نائب الرئيس التنفيذي لبنك فورتيس آسيا باسيفيك في هونج كونج. وقد عمل في آسيا لمدة 18 عام متتالية منها عشر سنوات في هونج كونج. عمل جاك ميشيل في كريديت ليونيس ثم كاليفورنيا في الفترة من عام 1996 الى 2007 م كمسؤول أول للقطر في تايلاند ورئيس وحدة المخاطر في آسيا-باسيفيك في هونج كونج.



BNP PARIBAS

The bank
for a changing
world

BIOGRAPHY

تخرج السيد جاك من (E.S.S.E.C) تخصص إدارة مالية من جراند ايكول - فرنسا

كما تم تعيينه بوصفه مستشار التجارة الخارجية الفرنسي- الممثل الرسمي للجمعية الفرنسية للأعمال عبر البحار) وقد اختير لاحقا رئيسا لمستشاري التجارة الخارجية الفرنسية في هونج كونج كما اختير أيضا رئيسا لمستشاري التجارة الخارجية الفرنسية في البحرين.

شغل السيد/ ميشيل منصب رئيس المجلس الحاكم للغرفة التجارية الصناعية الفرنسية الهندية (IFCCI) اعتبارا من عام 2010 حتى سبتمبر 2012 م.

تم منح السيد/ ميشيل وسام الشرف الفرنسي و الذي يعد أعلى وسام كفاءة فرنسي للكفاءات العسكرية و المدنية.